
 

Skolebestyrelsesmøde på  

Afd. Skolesvinget 
mandag d. 24/8 – 2015, kl. 19.00-21.00 

 

Møde indkaldt af: Lotte Dohn Rix & Jan Th. Voss 

Referent: Jan 

Ordstyrer: Vælges 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter, medarbejdere, elever og ledelse på Ullerup Bæk Skolen. 

 
Afbud: Lars, Karin, Nicklas 

 

Dagsorden: 
 

Ansvarlig Referat 

 
  

2. Nyt fra elevrådet (15 min) 
Elevråd fra Skolesvinget  
Elevråd fra Nørre Allé 
Elevråd Skjoldborgsvej 
 

Eleverne 

Ingen elevrødder er valgt endnu. 

Fremadrettet skal elevernes formand og næstformand deltage i 4 
fælles elevrådsmøder på kommunen, og imellem møderne 
arbejder eleverne så selv lokalt med emner herfra og med lokale 
emner. 

 

 

3. Nyt fra afdelingerne, 
udfordringer i skoleåret som 
kommer (30 min).  

a) Skolesvinget 
b) Skjoldborgsvej 
c) Nørre allé  

 

Alle 
Afdeling
sskolele
derne/ 

Fritidsle
deren 

Afd. Skolesvinget:  

Henrik: Lektiehjælp og anden undervisning er en god opgave at 
udvikle videre på. Pædagogerne går ind i undervisning i de 
timeløse fag, færdselslære, førstehjælp osv. 

Vi har gode muligheder for at arbejde med holddeling.  

Vi har fået en ny fritidsleder, Dorthe, og det giver allerede ro. Vi 
har det godt på afdelingen og synes det hele fungerer. Vi synes 
det er spændende at arbejde med skolereformens målsætninger. 

Inklusionsuddannelsen kommer til at betyde et godt løft til alle, vi 
har to af sted ad gangen. 

Der er et udviklingsarbejde i gang på fodboldbanearealerne, som 
skal blive et spændende lokalt aktiv. 

Vi glæder os til at cykelstien til Fredericia bliver færdig. 

 

Afd. Skjoldborgsvej. 

Anne Bodil: Vi er kommet rigtig godt og roligt i gang. Vores nye 
kolleger gør det rigtig godt og vi er meget glade for vores nye 
afdelingsskoleleder. 

Vi har indført forskudte pauser, og eleverne er nu halvt så mange 
i frikvartererne. 

Vi har fået planlagt fast samarbejde og teamtid for alle 
pædagoger og lærere hver uge.  

Lærernes efteruddannelse betyder at mange lærere skal af sted 
på kurser i år. Det er godt på den lange bane, men også en 
udfordring dette skoleår. 

Vi får besøg af 20-30 Masterstuderende som skal besøge vores 



klasser. 

Vi har fået penge til at indkøbe materialer til at forbedre vores 
indemiljø og inklusion, skillevægge, siddegrupper, kuglestole 
høreværn osv. Vi håber eleverne bliver glade for dem. 

Vi har endelig fået penge til at dræne vores boldbaner og det har 
vi søgt i mere end 10 år. 

Vi etablerer en Multibane nede ved SFOen. 

Susanne supplerer med at det er blevet meget bedre med 
samarbejdet med pædagogerne, men at det er ærgerligt, at der 
ikke er fleksibilitet omkring, hvor lektionerne skal ligge. 

Susanne fortæller, at det er en meget stor udfordring at få 
skemalægning til at lykkes med visioner. Der er et stort pres på 
faglokaler og på mellemtrinnet er det ikke lykkedes at få de 
ønskede ”bånd” til at gå op.  

 

Afdeling Nørre Allé 

Vi forsøger at gøre en god indsats for at skabe et velfungerende 
elevråd. 

Vi har fået en god start på skoleåret, en rolig start. 

Personalet har været rigtig godt forberedt. Vi har afholdt en stribe 
gode forberedende møder i år. 

Vi gør forsøg med meget mere parallellægning af fagtimerne. 

7. årg har f.eks. Dansk på samme tid. 

Der er flere lærere som har budt ind på ”Faglig fordybelse” som 
skal blive en rigtig god tid. Lærerne vil inddrage eleverne mere, 
så eleverne er medbestemmende på om der skal være tid til 
lektier, eller til anden faglig fordybelse. 

Alle lærerne begynder i klasserne 10 minutter før eleverne! 

Der starter et forsøg på anden brug af IT som supplement til 
IPADS. 

Vi har en fantastisk byggeproces, som fuldstændig forvandler 
skolen, et løft for afdelingen som gør en kæmpe forskel. 

Vores 7. klasse bliver introduceret med MOT, et koncept for at 
styrke eleverne og give et stærkt undervisningsmiljø. 

Vores elevcafe er på vej.. –og det glæder vi os alle til. 

Vi kan godt være udfordrede på ressourcer til eleverne. 

Vi arbejder med elevplaner for hver af alle udfordrede elever. 

 

Lidt fra Jan. 

Fredericia får besøg af 50 skoleledere fra de øvrige nordiske 
lande, Skotland og Irland. Vi skal vise forskellige billeder af den 
skoleudvikling vi er igennem. 

Fra Ullerup Bæk Skolen vil vi fortælle om holddannelse, 
teambuilding, elevinddragelse  og vores Idrætsskole. 

 

4. Debat og beslutninger (65 
min) 

a) Aftaler om de 
forældrevalgtes 
arbejde (Lotte/Rikke) 
 

b) Inklusion af de dygtige 
elever! 
Hvad gør vi på skolen 
for at udfordre de 
dygtige og talentfulde 
elever? 
Hvad kan vi blive bedre 

 

Ad. a)  

Der er et ønske fra politisk side om at flere forældre inddrages i 
”Skolebestyrelsernes fællesråd”. Lotte og Rikke har brug for at de 
andre forældrevalgte deltager, dels så formand og næstformand 
aflastes og dels så flere får viden om det fælles arbejde her.  

Bestyrelsen enes om at fordele disse opgaver imellem sig. 

Ad. b) 

Henrik: Inklusion gælder alle elever!  

Susanne: Når vi arbejder med læringsmål arbejder vi også med 
”udfordringsopgaver” hvor eleverne virkelig arbejder selvstændigt 
”på tæer” i forhold til eget niveau. 

Vi får hele tiden nye undervisningsmaterialer som udfordrer 
eleverne på forskellige niveauer. 



til? 
 
 

c) Høringssvar til 
Skolestyrelsesvedtægt
en. (Se bilag) 
 
 

 
 
 

 

Vores talentkoordinatorer skal sørge for at der arbejdes målrettet 
med de særlig dygtige elever. 

Anne Bodil. Vi gør faktisk en særlig indsats for de dygtige elever. 

F.eks skal 8 elever af sted med Naturfag som interessesfære. 

Vi havde en god bred debat om at inklusion også gælder de 
dygtige elever. 

Vi har en kæmpe opgave i at fortælle at vi også er et godt tilbud 
til de dygtige elever. 

 

 

Ad. c)  

JTV formulerer et høringssvar på basis af den debat der var til 
mødet. 

”Bestyrelsen tilslutter sig ordlyden i ændringsforslaget” 

 

7. Evt.(5. min) 

 

 

 

Alle  

8.  
 
    Kommende møder: 
 

a) Udvidelse af 
Skolebestyrelsen 
med eksterne 
medlemmer. 
Hvad vil 
Skolebestyrelsen for 
skolen? 
 
Hvad har vi brug for? 
Hvem skal måske 
inviteres?  
Erhvervs folk og /eller 
Idrætten? 
Boligforeningen? 
Andre? 

a) Nye ”Fælles mål” 
 
 

 

SB møder planlagt til afholdelse kl. 17-19: 

24/8, afdeling Skolesvinget 
29/10, afdeling Skjoldborgsvej 
15/12, afdeling Nr. Allé 
23/2, afdeling Skolesvinget 
19/4, afdeling Skjoldborgsvej  
16/6, afdeling Nr. Allé 

 

 

 

 

Forretningsorden for skolebestyrelsen 

ved Ullerup Bæk Skolen 2013 - 2014 
 Redigeret august 2013 

 

I henhold til Fredericia Kommunes skolestyrelsesvedtægt af 8/4 2013:  
”Stk. 2. Skolebestyrelsen ved Ullerup Bæk Skolen består af 7 forældrerepræsentanter, 3 
medarbejderrepræsentanter og 3 elevrepræsentanter. Skolens leder og dennes 
stedfortræder deltager i møderne uden stemmeret. Der gives hver afdeling af skolen - Nørre 
Allé, Skolesvinget og Skjoldborgsvej - mulighed for at have forældre-, medarbejder- og 
elevrepræsentation i skolebestyrelsen.” 
 



Skolebestyrelsens opgaver og pligter fremgår af Folkeskoleloven, herunder også 

Skolebestyrelsesbekendtgørelsen. 

 

 

Det tilstræbes ved skolebestyrelsesvalg, at sammensætningen af Ullerup Bæk 

Skolens skolebestyrelse bliver så demokratisk og repræsentativ som muligt.  
 Forældre Medarbejdere Elever Afdelingsskoleledere 

(Tilforordnede uden 
stemmeret) 

Afd. 
Skolesvinget 

2 1 1 1 

Afd. Nørre Allé 2 1 1 1 

Afd. 
Skjoldborgsvej 

3 1 1 1 

Distriktsskoleleder  1 

 

Forretningsorden 

§1 Valg af formand og næstformand 
På skolebestyrelsens første møde vælger de stemmeberettigede medlemmer en af 

forældrerepræsentanterne som formand og tilsvarende en som næstformand. 

  

§2 Mødevirksomhed 
stk.1. Skolebestyrelsens møder afholdes for lukkede døre. Skolebestyrelsen kan kun udøve sine 

kompetencer på møder. Skolebestyrelsesmøderne er ikke offentligt tilgængelige. Møderne er lukkede, 

hvilket betyder, at det enkelte medlem ikke må referere, hvad andre medlemmer har sagt. Det gælder 

også oplysninger, der ikke har fortrolig karakter. 

 

stk.2. Skolebestyrelsen kan indbyde andre til at deltage i mødet under behandling af udvalgte punkter.  

 

stk.3. Elevrepræsentanterne må ikke overvære den del af forhandlingerne, der angår sager vedrørende 

enkeltpersoner. 

 

 §3 Suppleanter 
I forbindelse med skolebestyrelsesvalget vælges et tilstrækkeligt stort antal suppleanter til at sikre, at 

der er suppleanter til rådighed til dækning af hele valgperioden, - gerne mindst lige så mange 

suppleanter som valgte medlemmer af bestyrelsen.  

Der indkaldes en suppleant, hvis et medlem i en længere periode forhindret i at deltage i 

skolebestyrelsesmøderne. Man starter med at indkalde 1. suppleanten for afdelingen. Hvis dette ikke 

kan lade sig gøre indkaldes fra prioriteret liste over alle suppleanter. 

 

§4 Mødedatoer og dagsorden 
stk.1. Skolebestyrelsen aftaler mødedatoer for det kommende skoleår inden sommerferien. Som 

udgangspunkt afholdes 4 – 6 årlige møder, som i relevant omfang koordineres med 

Afdelingsrådsmøderne. 

 

stk.2. Formanden fastsætter dagsorden for møderne i samarbejde med skolelederen. Skolelederen 

sender senest 4 hverdage inden mødet en dagsorden med eventuelle bilag til medlemmerne. Såfremt et 

medlem ønsker et punkt optaget på dagsordenen, skal det meddeles formanden senest 8 hverdage før 

mødet afholdes.  

 

stk.3. I særlige tilfælde kan formanden indkalde til møde med kortere varsel. Når mødet indkaldes, 

skal formanden så vidt muligt underrette medlemmerne om de sager, der skal behandles på mødet. 



 

stk.4. Beslutninger mellem møderne 

Skolebestyrelsen kan træffe beslutning via e-mail mellem møderne, hvis dette sker i konsensus.  

 

Fremgangsmåden skal da være følgende: 

Formanden er tovholder på processen. 

Ethvert medlem af skolebestyrelsen kan fremsende et forslag til beslutning via e-mail. 

Forslaget skal være således udformet, at sagen er tilstrækkeligt belyst og indstillingen til beslutning er 

klar og utvetydig. 

Forslaget fremsendes til formanden for bestyrelsen, som udsender til alle medlemmer af 

skolebestyrelsen med angivelse af en passende svarfrist.  

Hvis alle svarer, og der opnås konsensus om forslaget, er dette at betragte som vedtaget, og formanden 

informerer herefter alle medlemmer om beslutningen, som efterfølgende verificeres på først 

kommende skolebestyrelsesmøde.   

Såfremt der ikke opnås konsensus, eller hvis minimum ét af medlemmerne beder om det, kan der ikke 

træffes beslutning, og sagen henvises til førstkommende møde. 

 

§5 Ekstraordinære møder 
stk.1. Skolebestyrelsen afholder ekstraordinært møde, når det ønskes af formanden, eller når tre af 

bestyrelsesmedlemmerne ønsker det med angivelse af punkter til dagsorden.  

 

stk.2. De implicerede parter fastsætter tidspunkt for mødet. 

  

§6 Beslutningsdygtig 
Skolebestyrelsen er beslutningsdygtig, når mere end halvdelen af de stemmeberettigede medlemmer er 

til stede.  

 

§7 Evt. afstemninger 
stk.1. Alle beslutninger træffes ved simpelt stemmeflertal.  

 

stk.2. Ved stemmelighed er formandens stemme udslagsgivende.  

 

Stk.3. Medlemmerne kan kun deltage i bestyrelsens afstemninger, når de er personligt til stede under 

disse.  

 

§8 Tavshedspligt 
Et medlem af skolebestyrelsen har tavshedspligt. Tavshedspligten ophører ikke ved udtræden af 

skolebestyrelsen.  

 

§9 Skolelederen 
Skolelederen er sekretær for skolebestyrelsen. Skolelederen beslutter om dennes stedfortræder 

udarbejder referat fra møderne. 

 

§10 Ansættelsesudvalg 
Ansættelsesudvalget til besættelse af faste stillinger på Ullerup Bæk Skole består af: 

Distriktsskolelederen, afdelingsskolelederen og afdelingslederen, 1 medarbejderrepræsentant samt 

skolebestyrelsesrepræsentanter, evt. suppleret af afdelingsrådsforældrerepræsentanter. 

skolebestyrelsesrepræsentanter (samt evt. repræsentanter fra afdelingsrådet) skal være i flertal. 

  

§11 Referat 
 stk.1. Der føres referat fra skolebestyrelsens beslutninger. I referatet anføres for hvert møde, hvilke 

personer, der har været til stede. Referatet godkendes på næstfølgende møde.  



Skolebestyrelsens beslutningsreferat sendes til medlemmerne senest 8 dage efter 

skolebestyrelsesmødet.  

 

stk.2. Skolebestyrelsens beslutningsreferat fra den åbne dagsorden er tilgængeligt for skolens 

personale, forældre, elever og andre, der måtte ønske at få indblik i bestyrelsens arbejde.  

 

§ 12 Årlig beretning 
Skolebestyrelsen afgiver en årlig beretning og indkalder en gang årligt forældre til et fælles møde til 

drøftelse af skolens virksomhed og bestyrelsens arbejde. På dette møde behandles ligeledes 

årsberetningen. Det årlige møde afholdes i januar kvartal.  

 

 

Vedtaget i skolebestyrelsen den 18/8, 2014 

 


